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Máté evangéliuma 12. rész 14-15. verse: „A farizeusok pedig kimentek, és elhatározták, hogy végeznek vele. 

Mivel Jézus tudta ezt, eltávozott onnan. És sokan követték őt, ő pedig meggyógyította mindnyájukat…” 

 
 

Kedves Testvéreim! 
 

Rendkívül mozgalmas ez a felolvasott három mondat. A farizeusok kimentek, Jézus eltávozott, sokan 

pedig követték Jézust. De mozgalmas nemcsak fizikai értelemben, hanem az érzelmek szintjén is. A farize-

usok elhatározták Jézus megölését, de ehhez biztosan komoly indulatok kellettek. Az ilyennek nem szabad 

élnie! Nem ronthatja tovább most már a környezetünket! Nem akarjuk, hogy még többeket tönkretegyen a 

tanításával! Meg kell halnia! Mindezt pedig az Isten Fiáról, a világ megváltójáról, Jézusról gondolták. Érzé-

sek voltak azonban azokban is, akik Jézust követték, hogy a feszültség ellenére is utánamentek, és a közelé-

ben akartak lenni. Biztosan voltak érzések Jézusban is, mert amikor találkozik a sokasággal, akkor meggyó-

gyította őket. És végül mozgalmas ez a történet abból a szempontból is, hogy miként változtak meg itt az 

életek. A farizeusok elvágták magukat attól a lehetőségtől, hogy Jézussal közelebbi kapcsolatba kerüljenek. 

A sokaság, aki Jézus után ment meggyógyult, és egészséges lett. Jézus pedig ráfordult a célegyenesre, a 

kereszthalál felé vezető útra, hiszen ettől kezdve már csak idő és lehetőség kérdése volt, hogy mikor végez-

nek vele. 

Ebből a mozgalmasságból én most mégis csak két részletet szeretnék kiemelni, ami aztán végül három 

lesz. Az egyik a farizeusok viszonyulása, a másik pedig a sokaságé. A harmadik szál pedig, ami mindezt 

átfűzi, hogy miként cselekedett Jézus ezekkel a viszonyulásokkal kapcsolatban. 

Itt voltak ezek a farizeusok, akik elhatározták, hogy végeznek Jézussal. Tudom, hogy éles váltásnak tűn-

het, hogyha pár évszázadot átugrunk, és elgondolkodunk azon, hogy vajon ez a mi környezetünkben miként 

van, de mégis ezt kell tennünk. Isten üzenete itt és most üzen nekünk. Amikor ugyanis az a kérdés, hogy 

Jézus éljen-e, vagy haljon meg, akkor sokan azt gondolják, hogy végezzünk vele. Ugyanúgy, mint ott és 

akkor a farizeusok. Természetesen nem csak annyiból áll ez, hogy elkezdenek Jézus ellen beszélni az embe-

rek. Nem csak abból áll, hogy a követőit akadályozzák. Nem csak annyi ez, hogy a Jézushoz kapcsolható 

tárgyakat kidobják. Hanem arról is szó van, hogy mindent, de mindent, ami Jézushoz köthető, azt végleg 

töröljék el. 

Lehetne szépíteni, kedvesen mondani, megtalálni a leginkább megfelelő kifejezéseket, de nem fogom 

keresni, és nem fogok szépíteni. A 21. századi társadalom elhatározta, hogy Jézust meg fogja ölni. El fogja 

tiporni, mint egy kártevőt. Miért? Mert nem illik bele a rendszerbe. Ott és akkor sem illett bele a farizeusok 

vallási rendszerébe valaki, aki megszegi a törvényt, és ehhez még erkölcsi magyarázatot is fűzött. Ma sem 

illik bele Jézus a modern társadalomba. Ha beleillene, akkor mindenki arra törekedne, hogy az Ő tanításai 

szerint éljen. Amikor ugyanis az ellenség szeretetéről beszél Jézus, akkor ez azt is jelentené, hogy a politikai 

ellenfelek is szeretik egymást. Mégis ha meghallgatok egy-egy politikai műsort, akkor a legfinomabb érzés 

az, hogy itt nem szeretik egymást, de sokszor gyűlölet sugárzik át még a rádión keresztül is. Az ellenség 

szeretete azt is jelenti, hogy azokat, akik nem szeretnének mindenben a durván elszabadult világhoz iga-

zodni, akik nem akarják elfogadni a szexuális szabadságot, akik nem akarják elfogadni, hogy mindenféle 

önpusztító szereket és eszközöket használjunk, akik nem akarnak azonosulni azzal, hogy a környezetpusztí-

tás legkülönfélébb eszközei kerüljenek elő, azokat is szeretni kell. Ehelyett a lehető legkeményebb elnyo-

másban van azoknak része, akik felemelik szavukat a krisztusi törvény mellett ezekben a kérdésekben. 

Hogyha Jézus beleillene a mai rendszerbe, akkor mindenben Őt követnénk. 

A legnagyobb baj azonban az, Kedves Testvéreim, hogy sokszor a saját életünk rendszerébe sem fér bele 

Jézus. Nem fér bele, amikor bosszút akarunk állni. Nem fér bele, amikor tombolni akarunk. Nem fér bele, 

amikor haragot tartunk. Nem fér bele, amikor puskázunk. Jézus nem fér bele a rendszerünkbe, amikor a saját 

ötleteink után akarunk menni. És a sort még nagyon sokáig folytathatom. Ki kell mondanom, hogy sokszor 

még a keresztyén emberek életébe sem fér bele Jézus. Mi ugyan nem mondjuk ki, hogy öljük meg. Nem 

mondjuk ki, hogy irtsuk ki az életünkből, csak egyszerűen nem adunk neki életteret. Persze tudom, hogy 

nem szeretjük ezeket a hangokat. Azt szeretjük, hogyha Isten szava megdicsér, meg vigasztal, meg erősít 

minket. De nem véletlenül jött elő ez a kemény hang. A folytatásban ugyanis az szerepel, hogy amikor Jézus 

látta, hogy el akarják pusztítani, eltávozott onnan. 
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Nagy megrendüléssel értettem meg ennek az igének az üzenetét. Ahol Jézust nem látják szívesen, onnan 

Ő eltávozik. Ki kell mondanom, hogy ahol Jézus nem illik bele a rendszerbe, onnan elmegy. Eltávozik annak 

az embernek az életéből, aki csak függelékként, pótlékként, vagy éppen hobbiból akarja Őt megtartani. El-

távozik abból a családból, ahol csak gúnyt űznek belőle. Eltávozik abból az országból, és arról a kontinens-

ről, ahol nem kérnek az Ő szabályaiból. Csakhogy Vele együtt elmegy az áldás, elmennek a csodák, a kü-

lönleges élmények, annak a megtapasztalása, hogy jó nekünk a közelében lennünk. A múlt vasárnap az volt 

a központi üzenet, hogy Jézusban közel jött a mennyek országa. És amikor Ő nem illik bele a rendszerünkbe, 

és nem is akarjuk, hogy ott legyen, akkor eltávozik tőlünk a mennyek országa. Amikor ezt megértettem, 

akkor kimondtam, hogy én ezt nem akarom. Az én életemnek legyen része Jézus ezek után is. 

A történet pedig ezzel a döntéssel folytatódik tovább. Ott van a sokaság, amelyik odamegy a mi Urunk-

hoz, és amelyik követi Őt. Ott vannak azok az emberek, akik szeretnének a közelében maradni. Ezt is ki-

mondom, hogy itt vagyunk mi, akik azt akarjuk, hogy Jézus ne menjen el tőlünk. Nem akarunk nélküle élni. 

Nem akarjuk, hogy akár csak egyetlen olyan napunk is legyen, amikor Ő nincsen velünk. 

Tudom, hogy minden példa és hasonlat sántít egy kicsit, de hadd hozzak mégis egy pici hasonlatot. Ne-

künk van egy kutyánk, és amikor azt szeretné, hogy megsimogassam, akkor leül. Ha éppen elfelejtkeznék 

arról, hogy mit is szeretne, akkor pedig a fejét a kezem alá nyomja. Eközben pedig úgy helyezkedik, hogy 

minél közelebb legyen hozzám. Azt hiszem, hogy amikor arról beszélünk, hogy számunkra is az a lényeg, 

hogy ott legyünk Jézus közelében, akkor ezt tesszük. Úgy helyezkedünk, hogy minél közelebb legyünk, és 

hogy Jézus keze megérintsen minket. Megyünk Jézus után, követjük Őt. 

A történetben pedig ennek is van következménye. Azt olvastuk, hogy Jézus meggyógyította mindnyáju-

kat. Először ezen a kifejezésen egyszerűen átléptem. Jézus gyógyított itt is és ott is. Nincsen ebben semmi 

extra. Aztán megakadtam. Mindnyájukat. Hogyan? Ennek így nincsen értelme. Nem csak a betegeiket gyó-

gyította meg? Nem csak azokat, akiknek erre szüksége volt? De igen. Jézus csak azokat gyógyította meg, 

akiknek szüksége volt a gyógyításra. Ezért gyógyított meg mindenkit. 

Aki megy Jézus után, aki követi Őt, annak az életében megtörténik a gyógyulás. Nagyon sok beteg van 

most körülöttünk. Alig van család, akit ne érintene most ez a vírushelyzet. Imádkozunk sokakért. Hisszük, 

hogy Jézus megadja a fizikai betegségből való gyógyulást. De van lelki gyógyulás is. És most hadd mondjak 

el mindent egyes szám első személyben, hogy aki úgy érzi, hogy érinti őt az a téma, együtt tudja mondani 

velem. 

Ha azt gondolom, hogy az életem értéktelen, és senkinek nem vagyok fontos, akkor Jézus megérint, és 

kimondja, hogy neki fontos vagyok. Ha azt látom, hogy nem szeretnek, csak akkor, hogyha valamit elértem, 

ha jól tanultam, ha jól dolgoztam, hogyha finom süteményt sütöttem, ha ezt vagy azt megtettem, akkor Jézus 

megérint, és kimondja, hogy Ő úgy szeret engem is, hogy az életét adta értünk. Ha éppen fájdalmam van, 

mert szomorú hírt hallottam, mert elvesztettem valakit, mert véget ért valami, ami fontos volt nekem, akkor 

Jézus megérint, és kimondja, hogy Ő itt van velem, és ad reménységet, ad vigasztalást. Ha küzdök a saját 

lelkem ellen, mert függőségeim alakultak ki, mert túl sokat van a kezemben a telefon, vagy éppen nem tudok 

leszakadni a munkámról, a leveleimről, a közösségi médiáról, akkor Jézus megérint, és megfogja a kezemet, 

hogy tudjak valami mást tenni. Ha éppen azt érzem, hogy már megint elkövettem ugyanazt a hibát, mint 

amit már elkövettem sokszor, és megbántottam azt, akit szeretek, elfelejtettem valamit, ami másnak fontos 

volt, és úgy érzem, hogy nem tudok változni, akkor Jézus megérint, és kimondja, hogy Ő átformál engem. 

Akik Jézust követték, azokat meggyógyította. Kivétel nélkül mindenkit. Örömmel és óriási hálával értet-

tem meg ennek az igének ezt az üzenetét. Aki ott van Jézus közelében, aki Őt követi, annak meggyógyul az 

élete. Mindenkié. És akkor feltettem magamnak a kérdést, miért is indultam el azon az úton, amin a Meg-

váltóval együtt mehetek? Miért döntöttem úgy, hogy Jézus után akarok menni, és nem akarok nélküle élni? 

Azért, mert tudom, hogy nem vagyok egészséges. Tudom, hogy az életem nincsen rendben. Tudom, hogy 

változásra van szükségem. Tudom, hogy gyógyításra van szükségem. Jézus pedig megérintett, és megérint 

újra és újra, hogy meggyógyuljak, hogy egészséges legyen a lelkem. 

Szeretett Testvéreim! A Jézussal való történet nem ott fejeződött be ott és akkor, és nem ott fejeződik be 

ma sem, hogy Jézus elment onnan, és elmegy innen. A történet ott fejeződhet be, hogy megyünk mi is Jézus 

után, és akkor ott lehetünk az Ő gyógyító közegében, a minket is megérintő szeretetben. Ne felejtsük el tehát 

ezt az egyszerű, de mindennél fontosabb mondatot: „sokan követték őt, ő pedig meggyógyította mindnyáju-

kat…” Ámen! 


